
VERSLAG GESPREK REGIONALE VERKENNING I.V.M. BESTUURSKRACHT 

SCHERPENZEEL 

Dit verslag is gebaseerd op het bestuurlijk overleg dat op 12 mei 2020 is gevoerd, aangevuld met informatie 

uit andere contacten/bronnen. De verslaglegging is geordend langs de vraagstelling (groepsgewijs) uit de 

brief van GS van 8 april inzake de regionale verkenning. 

 

Visie op bestuurlijke toekomst Barneveld en regionale samenwerking (algemeen) 

Barneveld beschouwt zichzelf als een zelfbewuste en bestuuurskrachtige gemeente die veel en graag 

samenwerkt met andere gemeenten, daar waar het de belangen van de Barneveldse inwoners, instellingen 

en ondernemers ondersteunt. Barneveld is constructief partner in de Regio Food Valley en voor wat betreft 

Ruimtelijke ontwikkeling, mobiliteit en op economische onderwerpen in de Regio Amersfoort en heeft 

daarnaast diverse samenwerkingsverbanden en -afspraken met partnergemeenten op verschillende 

taakgebieden.  

Voor Barneveld speelt wijziging van de gemeentelijke indeling vanuit eigen motieven en de visie op de eigen 

bestuurlijke toekomst op dit moment geen rol . Wel staat Barneveld open en constructief tegenover 

initiatieven van de buurgemeente Scherpenzeel, mits en voor zover het daarmee ook de belangen van 

Barneveld en van de Barneveldse inwoners kan dienen.  

 

Relatie met Scherpenzeel nu en in de toekomst 

Met de gemeente Scherpenzeel heeft Barneveld een goede samenwerkingsrelatie in diverse verbanden 

(Regio Food Valley, Bureau Zelfstandigen, Rekenkamercommissie). Daarnaast wordt op diverse 

onderwerpen en taken situationeel samengewerkt, waarbij Barneveld probeert een “goede buur” te zijn voor 

die taken waarin Scherpenzeel soms beperkte ambtelijke capaciteit beschikbaar heeft. De werkrelatie daarin 

is goed.  

Barneveld neemt waar dat er in Scherpenzeel sinds 2019 een afweging plaatsvindt over de versterking van 

de bestuurskracht, waarbij fusie met Barneveld als een van de mogelijke scenario’s wordt geacht. Al ruim 15 

jaar vindt er een discussie plaats over de bestuurskracht van de gemeente Scherpenzeel. Sinds het 

verschijnen van het provinciale rapport van de commissie De Graaf “Sterk Bestuur” in 2015 is deze weer 

geactiveerd. Daarbij is ook een variant voor een fusie met de gemeente Barneveld als een van de mogelijke 

scenario’s op tafel gekomen. Vanuit Barneveld is tweede helft 2019 open en constructief meegedacht 

daarover door middel van het aanleveren van informatie en het voeren van ambtelijk overleg om dit 

scenario zo helder mogelijk te krijgen. Daarbij zijn overigens niet alle inzichten vanuit Barneveld in de 

afweging van de gemeenteraad van Scherpenzeel in december 2019 meegenomen; dit is de 

verantwoordelijkheid van de gemeente Scherpenzeel.  

Vanuit Barneveld is nog geen bestuurlijke uitspraak gedaan over de wenselijkheid van een fusie met 

Scherpenzeel; wij wachten daartoe het initiatief af van andere partijen. Wel gelden voor Barneveld enkele 

randvoorwaarden om een fusie met Scherpenzeel serieus te willen overwegen:  

• Stevig draagvlak voor een fusie, zowel in Scherpenzeel als Barneveld; 

• Snelle duidelijkheid en compact proces (afronding per 1-1-2023); 

• Geen grote en tijdrovende reorganisatie van de huidige Barneveldse organisatie; dus voorkeur voor een 

zgn. “lichte samenvoeging”; 

• Duidelijke identificatie van pluspunten voor Barneveld van een eventuele herindeling; 

• Adequate en tijdige betrokkenheid van de gemeenteraad.  



Barneveld is desgewenst ook bereid om op andere manieren bij te dragen aan de versterking van de 

bestuurskracht van Scherpenzeel. De vorm daarvan is allereerst aan Scherpenzeel te bepalen. Verdergaande 

ambtelijke samenwerking is daarbij bespreekbaar in een zakelijk dienstverleningsmodel dat ook de 

bestuurskracht van Barneveld dient. Een ambtelijke fusie is voor Barneveld niet bespreekbaar zonder 

eindperspectief van een bestuurlijke fusie.  

 

Gevolgen mogelijke fusie Scherpenzeel-Barneveld 

Duidelijk gesteld moet (nogmaals) worden dat Barneveld hier zelf geen initiatief in wil en zal nemen, doch 

wel open en constructief staat ten opzichte van initiatieven van Scherpenzeel en/of Provincie. Indien het tot 

een dergelijke fusie zou komen verwacht Barneveld dat die geen grote veranderingen zal geven in de 

regionale samenwerking en/of de bestuurlijke verhoudingen. Vermindering van het aantal gemeenten zal 

mogelijk een licht positief effect geven, maar de houding en opstelling van Barneveld zal in  principe niet 

veranderen en die van andere gemeenten naar verwachting ook niet.  

 

Overige aspecten mogelijk Arhi-proces 

Barneveld wil nogmaals benadrukken het belang om de gemeenteraad goed te betrekken bij het proces en 

de meerwaarde voor (de inwoners van Barneveld) goed te benoemen. Barneveld  spreekt de wens uit dat het 

proces zo wordt ingericht dat  - hoe de uitkomst ook is  – de bestuurlijke relaties en regionale bestuurlijke 

verhoudingen niet worden verstoord.  


